
Творення пасивних дієприкметників 
Пасивні дієприкметники минулого часу творяться від основи інфінітива перехідних 

дієслів доконаного і (рідше) недоконаного виду: 

1) за допомогою суфікса -н-, якщо основа інфінітива закінчується на -а- (-я-):  

написати → написаний, здійснювати → здійснюваний,  

застосовувати → застосовуваний 

 

2) за допомогою суфіксів -ен- (-єн-), якщо основа інфінітива закінчується на приголосний 

та на голосні -и-, -і- (-ї-), які випадають:  

принести → принесений, варити → варений, веліти → велений, загоїти → загоєний 

 

Примітка: перед суфіксом -ен-, як правило, відбувається чергування кінцевого 

приголосного основи, як при дієвідмінюванні дієслів: запрягти → запряжений, спекти → 

спечений, розбудити → розбуджений, скосити → скошений тощо 

 

3) за допомогою суфікса -т- від дієслів з односкладовим коренем та дієслів, у корені яких 

наявне буквосполучення -оро-, -оло-:  

мити → митий, терти → тертий, побити → побитий, пороти → поротий,  

полоти → полотий 

 

Примітка: від дієслів з буквосполученнями -оро-, -оло- в корені,  

                    а також від дієслів із суф. -ну- м. утвор-ся паралельні ф-ми дієприкметників 

із суфіксом -ен- і з суфіксом -т-:  

                                          висунути → висунений і висунутий; колоти → колений і колотий 
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